
1 

 

Protokół nr 58/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 25 maja 2023 r. w godz. od 16:35 do 18:05 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz zdalnie za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Jacek Niedźwiedzki  

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk     

2. Grzegorz  Krysa – Zastępca Prezydenta 

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

5. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi  

6. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury  

7. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki 

8. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru 

Właścicielskiego  

9. Maria Langner – Obsługa Prawna UM 

10. Wiesław Stelmach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami. 

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 57/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 kwietnia 2023 r. 

2. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za rok 2022". 

(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na 
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stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada 

Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

(Materiał przekazany Radnym w ustawowym terminie. Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze 

Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w 

Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.  

5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2023.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem 

kolejowym w Suwałkach.   

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie akcji w spółce 

Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach. (Materiał dostępny w 

wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu 

podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

13. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 57/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 kwietnia 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

 

Ad pkt. 2  
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Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za rok 2022". 
– Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że do materiału, który został 

przekazany do radnych zostaną wprowadzone dwie korekty. Jedna będzie dotyczyła 

demografii, natomiast druga sportu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Raportem o stanie Miasta za rok 2022: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie Miasta za rok 2022. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków wobec czego Sprawozdanie z 

realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r., zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 5 
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Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

wyjaśniła, że nadzór Wojewody uznał, że w uchwale powinna być określona tylko ogólna 

suma, która jest przeznaczona na zadania realizowane przez organizacje pozarządowe i nie 

można ich dzielić na poszczególne sfery. W związku z tym ogólna kwota pozostaje bez zmian 

a zgodnie z tą wykładnią o podziale środków zdecyduje Prezydent Miasta.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023, została przyjęta.  

Członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej dołączyli do posiedzenia Komisji Strategii 

i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Anna Ruszewska zapytała czy takie połączenie komisji będzie zgodne z przepisami. 

 

Maria Langner z Obsługi Prawnej UM powiedziała, że członkowie Komisji Finansowo-

Budżetowej mogą pozostać w sali, aby wysłuchać wspólnych tematów, jednak głosowanie 

nad poszczególnymi projektami uchwał musi być przeprowadzone na własnym posiedzeniu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska powiedziała, że słyszała, że z funduszu korkowego są duże środki w 

związku z tym zapytała czy Prezydent Miasta planuje np. ogłosić dodatkowy konkurs dla 

organizacji pozarządowych na działania związane ze sferą profilaktyki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że nie ma informacji z Wydziału Spraw 

Społecznych i Zdrowia, że jest takie oczekiwanie. Dodał, że na Kolegium rozpatrywane były 

wnioski zaopiniowane pozytywnie przez Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na różną działalność, w tym również profilaktyczną. Podkreślił, że jeśli jest jakiś konkretny 
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pomysł, trzeba to zgłosić do Wydziału i wówczas można coś zrealizować za pomocą 

miejskiej jednostki albo ogłosić konkurs dla NGO-sów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w 

Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem 

kolejowym w Suwałkach.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

omówiła pokrótce uwagi i wnioski, które wpłynęły do planu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 
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przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i 

terenem kolejowym w Suwałkach.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

omówiła pokrótce uwagi i wnioski, które wpłynęły do planu. Powiedziała, że mieszkańcy 

chcą większej swobody w zagospodarowaniu swoich terenów, jednak Miasto jest związane 

ustaleniami Studium. Większość tego terenu jest albo terenem rolnym albo przeznaczonym do 

ewentualnych zalesień. Zasadniczo funkcja tych terenów się nie zmienia, ale w wyniku 

kolejnych uwag Miasto doprecyzowywało zapisy, aby spełnić wymagania mieszkańców. 

Dodała, że plan budzi wiele emocji wśród mieszkańców.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta dopowiedział, że trzeba się liczyć z tym, że część 

właścicieli tych gruntów nie będzie zadowolona z ustaleń tego planu. Jeśli Miasto dopuszcza 

tereny do zabudowy to musi zabezpieczyć podstawowe media, Miasto nie jest też za tym, aby 

wszystkim pozwolić na zabudowę w tym rejonie, bo trzeba dbać o ład przestrzenny i 

ograniczać zabudowę rozproszoną, bo to wiąże się później m.in. z dużymi kosztami budowy 

ulic, doprowadzania mediów itp.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał o prośbę dewelopera o zamianę drogi. 

 

Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki wyjaśniła, że w planie ta droga jest 

drogą wewnętrzną i jeśli kiedykolwiek deweloper chciałby oddać/zbyć ją na rzecz Miasta to 

plan dopuszcza taką możliwość.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, na jakich zasadach Miasto zamienia 

grunty lub przejmuje je od deweloperów.  

 

Jacek Roszkowski zapytał, jak wygląda w tej chwili trend mieszkaniowy w Suwałkach.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że na razie jest okres wyczekiwania na 

dalszy rozwój wypadków, polityki kredytowej itd. wszystko to ma wpływ na rynek 

mieszkaniowy i inwestycje i inne branże z tym związane. Deweloperzy sami podejmują 
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decyzje biznesowe w oparciu o własne badania rynku, więc trudno powiedzieć, jak ten trend 

będzie wyglądał w przyszłości.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii 

Krajowej, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie akcji w spółce 

Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta przedstawił pokrótce projekt uchwały. Jak 

powiedział, władze województwa podlaskiego chcą być jedynym właścicielem Spółki, aby ją 

dokapitalizować. Dodał, że podobnie, jak w przypadku udziału w Strefie Ekonomicznej, 

Miasto ma akcje, ale nie ma przedstawiciela ani w zarządzie ani w radzie nadzorczej Spółki.  

Podkreślił, że jeśli jest zamysł dokapitalizowania tej spółki dużymi kwotami po to, żeby 

wzmacniać fundusze i wspierać poprzez to rozwój gospodarczy Suwałk i subregionu, to 

według niego należy sprzedać te akcje i pozyskać środki finansowe. Cenę akcji oszacowano 

na ok. 5 tys. zł za akcję, jednak cenę ostateczną zbycia akcji trzeba będzie wynegocjować z 

władzami województwa.  

 

Maria Langner z Biura Obsługi Prawnej UM przedstawiła poprawki, które zostały 

wniesione do projektu uchwały i dotyczą Załącznika Nr 3 do Załącznika nr 1 – materiał 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

akcji w spółce Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła i omówiła projekt uchwały. Jeśli chodzi o 

dochody budżetowe powiedziała, że największe zmiany są w zakresie Gospodarki 

mieszkaniowej – zwiększenie o ponad 170 tys. zł; w dziale Administracja publiczna 

zwiększenie o ponad 39 tys. zł środków z Urzędu Marszałkowskiego na realizację imprezy 

Odlotowe Suwałki, w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

zwiększenie o 500 tys. zł z Funduszu Pomocy – Ukraina na realizację zadań związanych z 

utrzymaniem uchodźców; ponad 33 tys. zł rozliczenie z roku 2022 zadań realizowanych przez 

Urząd Stanu Cywilnego. Następnie powiedziała o zmniejszeniu dochodów o ponad 38 tys. zł 

w dziale Oświata i wychowanie związane z bezpłatnym użytkowaniem pomieszczeń SODN-u 

oraz zmniejszenie o ponad 29 tys. zł za nieodpłatne użytkowanie pomieszczeń przez Centrum 

Usług Wspólnych w Zespole Szkół nr 1. Kolejno powiedziała o zwiększeniu dochodów o 

ponad 48 tys. zł w dziale Pomoc społeczna w związku z dotacją na Program Aktywni Tak 

Samo, zwiększenie o ponad 19 tys. zł z PFRON-u, ponad 40 tys. zł dotacja z budżetu państwa 

do funkcjonowania klubu Senior Plus. W dziale Edukacyjna opieka wychowawcza 

zwiększenie o ponad 23 tys. zł związane z realizacją zadań z udziałem dzieci z Gminy 

Suwałki i sąsiednich gmin we wczesnym wspomaganiu rozwoju dziecka. Jeśli chodzi o 

działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększenie o ponad 99 tys. zł związane 

z pobytem  dzieci cudzoziemców w tych placówkach. W dziale Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska zwiększenie dochodów o ponad 45 tys. zł związane z odszkodowaniem 

za zniszczenie oświetlenia w wyniku zdarzenia drogowego. Następnie wymieniła zwiększenie 

dochodów o ponad 300 tys. zł związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie 

ze środowiska. 

Jeśli chodzi o stronę wydatkową Anna Cyran – Skarbnik Miasta powiedziała, że w dziale 

Transport i łączność jest zwiększenie wydatków o ponad 9 tys. zł na tzw. dokumentację 

przyszłościową związaną z koncepcją przebudowy ul. Reymonta.  Kolejno wymieniła pozycje 

zwiększające wydatki związane z budżetem obywatelskim na łączną kwotę ponad 250 tys. zł. 

Następnie powiedziała o dotacji dla Suwalskiego Ośrodka Kultury w związku z organizacją 

imprezy Powitanie Lata Odlotowe Suwałki. Zmniejszenie wydatków o ponad 50 tys. zł na 

prowadzenie Centrum Usług Wspólnych. Wspomniała również o rozdysponowaniu rezerwy 

celowej w wysokości 200 tys. zł na realizacje poszczególnych zadań z budżetu 

obywatelskiego. Dostosowanie planu do potrzeb w zakresie oświaty, gdzie jest zwiększenie 

wydatków łącznie o kwotę ponad 130 tys. zł i jednoczesne zmniejszenia na kwotę ponad 140 

tys. zł. Jeśli chodzi o dokształcanie i doskonalenie nauczycieli wystąpiły przesunięcia 

pomiędzy paragrafami dostosowujące plan finansowy do potrzeb na kwotę ponad 117 tys. zł. 

Podobne przesunięcia na kwotę ponad 240 tys. zł wystąpiły w dziale Ochrona zdrowia. W 

tym samym dziale po rozstrzygnięciu przetargu na Tężnię solankową jest również 

zmniejszenie wydatków o ponad 330 tys. zł. Następnie wymieniła inne wydatki zmniejszające 

lub zwiększające budżet miasta m.in. w działach dotyczących pomocy społecznej, rodziny, 

kultury i dziedzictwa narodowego, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska oraz kultury 

fizycznej.  
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Na zakończenie Anna Cyran powiedziała, że do projektu uchwały zostaną przedłożone 

autopoprawki. Będą dotyczyły m.in. w zakresie dochodów przyznanej Miastu kwoty ponad 

1,6 mln zł na remont ul. Sikorskiego, natomiast w zakresie wydatków będzie przesunięcie 

środków finansowych wynikających z oszczędności w ramach realizacji programów 

zdrowotnych w wysokości 60 tys. zł z przeznaczeniem m.in. na dotacje na realizację zadań 

Miasta w zakresie sportu na zawody sportowe objęte honorowym patronatem Prezydenta 

Miasta oraz dla klubu Karate Kyokushin. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że w przypadku dotacji dla klubu karate 

doszło do precedensu i na prośbę Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki przeznaczono 

z budżetu środki na pokrycie straty, którą odnotował klub. Dodał, że trzeba pamiętać o tym, 

że wiele klubów odnotowuje straty. Podkreślił, że trzeba będzie pochylić się jeszcze nad 

tematem finansowania sportu w mieście na posiedzeniach komisji w czerwcu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta uzupełniła, że w wyniku dokonanych zmian w budżecie, 

zmianie ulegnie deficyt budżetowy, który zwiększy się o 4 zł i wyniesie 74.329.688 zł. 

 

Bogdan Bezdziecki i Jacek Niedźwiedzki zapytali o środki przesunięte na imprezę 

Odlotowe Suwałki Airshow, na co dokładnie jest przeznaczona ta kwota. Jacek 

Niedźwiedzki przypomniał, że jakiś czas temu była mowa o tym, że Miasto będzie płaciło 

tylko za koncert, w związku z tym chciał wiedzieć czy tak będzie, bo wychodzi na to, że 

Miasto będzie płacić wynagrodzenie dla wykonawców, ale też pokryje koszty organizacji 

koncertu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że środki są przesunięte na koncert 

Powitanie Lata, natomiast część pokazowa jest finansowana przez sponsorów. Dodał, że 

opłaty za scenę, oświetlenie, nagłośnienie itd. bardzo wzrosły i generują ogromne koszty.  

Powiedział, że organizacja całej imprezy będzie oscylowała w granicach 500 tys. zł, jednak 

Miasto zapłaci tylko za organizację koncertu. Wspomniał, że Miasto chce połączyć imprezę z 

koncertem Powitanie Lata i zachęcić młodzież do uczestnictwa w tym wydarzeniu.  

 

Jacek Roszkowski zapytał o koszty funkcjonowania nowego budynku urzędu przy ul. 

Noniewicza oraz jaki jest pomysł na budynek przy ul. Sejneńskiej.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że na razie trudno powiedzieć, jakie 

będą koszty funkcjonowania nowego budynku. Jeśli chodzi o budynek przy ul. Sejneńskiej 13 

wyjaśnił, że Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego wyraziła zgodę na zbycie tej 

nieruchomości i w tym kierunku będzie szło Miasto. 

 

Jacek Roszkowski w kontekście finansowania sportu poprosił o przygotowanie zestawienia 

osiągnięć klubów.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta zapowiedział, że Wydział Kultury i Sportu 

przygotuje i przedstawi takie zestawienie. Przy okazji podkreślił, że trzeba zastanowić się nad 

czym czy w mieście powinny być określone sporty wiodące, jak to jest obecnie.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, jak będzie usytuowana scena na bulwarach podczas Blues 

Festivalu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta scena będzie ustawiona przy punkcie zasilania, 

żeby w odpowiednią stronę skierować dźwięk ze sceny. Wnioski zostały wyciągnięte po 

organizacji juwenaliów, część uwag przekazała Policja m.in. dotyczące wyłączenia 

parkingów z użytkowania i przeznaczenia ich na potrzeby obsługi imprezy. Mieszkańcy będą 

mogli parkować np. przy ul. Kościuszki, ul. Hamerszmita oraz przy Arenie Suwałki.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  

na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta poinformowała, iż projekt obejmuje zmiany wynikające z 

uchwały budżetowej, o której była mowa w poprzednim punkcie. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 
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Sylwester Cimochowski zapytał o teren między ulicą Lotniczą a ulicą Zastawie pod plac 

zabaw, teren zielony – czy Miasto wykupiło tę działkę? 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że wykupienie tego terenu to koszt 

kilkuset tysięcy złotych i Miasto musiałoby wziąć kredyt na ten cel. Dodał, że radny 

zostanie poinformowany, na jakim etapie jest ta sprawa.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał o ptaki przy ul. Szpitalnej.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że Miasto będzie próbowało 

przekonać właścicieli do wejścia późną jesienią na teren lasku z sokołem, który zaznaczy 

tam swoją obecność. Dodał, że jest to jedyny dopuszczalny prawem środowiskowym i 

skuteczny sposób na pozbycie się ptaków z tego miejsca. Podkreślił, że początku marca do 

końca października jest okres lęgowy, więc nie można nic zrobić, ponieważ są za to 

przewidziane kary z ochrony środowiska.  

 

Bogdan Bezdziecki poprosił, aby sprawdzić stan palców zabaw i zawartość piasku w 

piaskownicach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta poprosił o wskazanie konkretnych lokalizacji tych 

placów zabaw. Dodał, że apelował do prezesów spółdzielni, zarządców nieruchomości o 

uporządkowanie placów zabaw.  

 

Na zakończenie Czesław Renkiewicz powiedział, że przygotował projekt Stanowiska Rady 

Miejskiej w sprawie wsparcia rozwoju społeczno-gospodarczego Suwałk, wobec czego 

poprosił o spotkanie w tej sprawie z radnymi.  Podkreślił, że nad tematem trzeba pracować i 

lobbować, bo być może jest szansa na korzystne rozwiązanie dla miasta i zmiany w 

Rozporządzeniu Rady Ministrów. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał,  na czym miałaby polegać zmiana tego Rozporządzenia.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że §4 tego Rozporządzenia mówi o 

tym, jak będą traktowane miasta tracące funkcje społeczno-gospodarcze. W Stanowisku 

Prezydent zaapelował, aby samorządy Przesmyku Suwalskiego były traktowane jak te 

miasta tracące funkcje społeczno-gospodarcze. Wyraził również sprzeciw wobec 

dokumentu, który został opracowany przez region i dotyczy załącznika do funduszy 

europejskich z nowej perspektywy, gdzie jest mowa o wojnie na Ukrainie i kryzysie 

migracyjnym na granicy z Białorusią. Dokument ten daje pewne preferencje dla szeregu 

gmin województwa Podlaskiego, jednak Suwałki nie zostały tam ujęte. Prezydent 

Renkiewicz dodał, że według niego przekaz medialny dotyczący Przesmyku Suwalskiego 

zniechęcił inwestorów do lokowania swoich działalności na tym terenie i trzeba będzie to 

odbudowywać przez długie lata. Podkreślił, że trzeba zawalczyć o zmianę Rozporządzenia.  
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Bogdan Bezdziecki powiedział, że według niego najprostszym rozwiązaniem byłoby 

wpisanie Suwałk na listę miast tracących funkcje społeczno-gospodarcze. Jak wytłumaczył, 

jeśli jakieś preferencje zdobędą samorządy leżące na terenie Przesmyku Suwalskiego to 

zaraz odezwą się w tej sprawie również samorządy leżące np. przy granicy z Ukrainą.  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że składał już kilka pism w tej sprawie, jednak 

bezskutecznie. Dodał, że według niego dokument powinien być aktualizowany na bieżąco, 

ponieważ sytuacja się zmienia.  

Wniosków więcej nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


